



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

October 14, 2015

Dr. Joel Kettner  
President  
Public Health Physicians of Canada  
404-1525 Carling Avenue  
Ottawa ON K1Z 8R9

14 octobre 2015

Dr. Joel Kettner  
Président  
Les Médecins de santé publique du Canada  
404-1525, rue Carling  
Ottawa (ON) K1Z 8R9

Dear Dr. Kettner,

Enclosed, please find the Liberal Party of Canada's formal response to your questionnaire.

For more information on the Liberal Party of Canada's vision for Canada, please take a moment to review our policies online at [RealChange.ca](http://RealChange.ca). This site provides details on a Liberal government's policies, goals, and priorities.

On behalf of our Leader, Justin Trudeau, and the entire Liberal team, thank you for writing to identify the major concerns of your membership.

We appreciate your interest in the Liberal Party of Canada's policies as they relate to the issues which affect you.

Sincerely,

Anna Gainey, President  
Liberal Party of Canada

\*\*\*\*\*

Cher D<sup>r</sup> Kettner,

Veillez trouver ci-joint la réponse formelle du Parti libéral du Canada à votre questionnaire.

Pour en apprendre davantage au sujet de la vision que le Parti libéral a pour le Canada, prenez un moment pour consulter nos politiques en ligne à [ChangeRassemble.ca](http://ChangeRassemble.ca). Ce site présente des détails sur les politiques, les objectifs et les priorités d'un gouvernement libéral.

Au nom de notre chef, Justin Trudeau, et de son équipe toute entière, je tiens à vous remercier de nous avoir fait part des inquiétudes de vos membres.

Nous sommes reconnaissants de l'intérêt que vous portez aux politiques du Parti libéral du Canada, parce qu'elles concernent les questions qui vous touchent.

Bien cordialement,

Anna Gainey, Présidente  
Parti libéral du Canada

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



**Liberal Party of Canada**

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

**Parti Libéral du Canada**

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

## The Public Health Physicians of Canada / Aperçu du Médecins de santé publique du Canada

*1a: Does your party support the role of the chief public health officer of Canada and other government-employed scientists and professionals to speak freely and to express publicly facts and opinions, based on their professional expertise, on health matters of national importance (without covert or overt restriction or prior ministerial approval) as specified in the Public Health Agency of Canada Act and articulated by other Canadian laws and reports such as the Statistics Act and the Naylor report "Learning from SARS - Renewal of Public Health in Canada"?*

Liberals know the value of allowing government scientist to speak openly about public health issues. We will revoke rules and regulations that muzzle government scientists and allow them to speak freely about their work, with only limited and publicly stated exceptions. We will consolidate government science so that it is easily available to the public at-large through a central portal. We will create a Chief Science Officer whose mandate would include ensuring that government science is freely available to the public, that scientists are able to speak freely about their work, and that scientific analyses are appropriately considered when the government makes decisions.

\*\*\*\*\*

Les libéraux apprécient à sa juste valeur l'importance d'autoriser les scientifiques qui travaillent au gouvernement à s'exprimer librement sur les questions de santé publique. Nous annulerons les règles et les règlements qui musellent les scientifiques fédéraux et nous leur permettrons de parler librement de leurs travaux, sous réserve de rares exceptions qui seront déclarées publiquement. Nous regrouperons dans un portail central les travaux scientifiques du gouvernement afin de les rendre facilement accessibles au grand public. Nous créerons le poste de directeur scientifique, dont le mandat sera notamment d'assurer que les travaux scientifiques du gouvernement sont accessibles au public gratuitement, que les scientifiques peuvent parler librement de leur travail, et que le gouvernement tient bien compte des analyses scientifiques lorsqu'il prend des décisions.

*1b: To enable expert advice on matters of health and social policy that is based on valid data, does your party support the re-establishment of the mandatory long-form census or have another strategy to ensure that sample bias does not limit the validity of comprehensive data sets that could otherwise help us to understand better the realities of Canadian demographics and other factors that are associated with health outcomes.*

Comprehensive data is essential to making informed decisions, especially regarding public health. A Liberal government will immediately restore the mandatory long-form census. We will also make Statistics Canada fully independent with a mandate to collect data needed by the private sector, other orders of government, not-for-profits, and researchers, in order to support good decision-making. We will consult broadly and work with a strengthened Statistics Canada to make available additional data needed by businesses, municipalities, the not-for-profit sector, and the public. This would include more detailed labour market information, child development data, and statistics on natural capital.

\*\*\*\*\*

Disposer de données complètes est essentiel pour prendre des décisions éclairées, particulièrement en matière de santé publique. Un gouvernement libéral immédiatement le formulaire long obligatoire du recensement. Nous donnerons plus d'indépendance à Statistique Canada, tout en lui confiant le mandat de recueillir les données dont ont besoin le secteur privé, les autres paliers de gouvernements, les organismes sans but lucratif et les chercheurs, dans le but d'appuyer la prise de décisions judicieuses. Nous entreprendrons de vastes consultations et collaborerons avec Statistique Canada, dont le mandat aura été renforcé, pour offrir les données additionnelles dont ont besoin les commerces, les municipalités, les organismes à but non lucratif et le public. On retrouvera parmi ces données plus de renseignements détaillés sur le marché du travail, le développement des enfants et le capital naturel.

Liberal.ca

@parti\_liberal

/LiberalCA

@liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

*2a: Does your party support the recommendations of the Truth and Reconciliation Commission with respect to the health of Aboriginal Canadians; if so, could you state specifically how you would proceed to implement them?*

Reconciliation starts with recognizing and respecting Aboriginal title and rights; a Liberal government will do just that. We will recognize and respect Aboriginal title and rights in accordance with Canada's Constitutional obligations and further those enshrined in the UN Declaration on the Rights of Indigenous Peoples. We will work in partnership with Indigenous communities and other partners to implement all 94 recommendations of the Truth and Reconciliation Commission, starting with the implementation of the UN Declaration on the Rights of Indigenous Peoples.

Further, a Liberal government will prioritize developing—in full partnership with First Nations—a Federal Reconciliation Framework. This framework will include mechanisms to advance and strengthen self-government, address outstanding land claims, and resolve grievances with both existing historical treaties and modern land-claims agreements.

In addition, we will ensure all Canadians understand our historical relationship with Indigenous Peoples by working with residential school survivors, First Nations, the Métis Nation, Inuit communities, provinces, territories, and educators to find ways for educational curricula across the country to incorporate teaching about Aboriginal and Treaty rights, residential schools, and the past and present contributions of Indigenous Peoples to Canada.

However, Liberals understand that meaningful reconciliation will only come when we live up to our past promises and ensure the equality of opportunity required to create a fair and prosperous shared future. That is why we will also immediately re-engage with Indigenous communities in a renewed, respectful, and inclusive nation-to-nation process to advance progress on critical issues such as housing, infrastructure, health and mental health care, community safety and policing, child welfare, and education. We will make sure the Kelowna Accord and the spirit of reconciliation that drove it is embraced and that its objectives are met in the context of today's challenges.

\*\*\*\*\*

La réconciliation commence par la reconnaissance et le respect des titres et des droits autochtones; c'est justement ce qu'un gouvernement libéral fera. Nous reconnaitrons et respecterons les titres et les droits autochtones en vertu des obligations constitutionnelles du Canada, mais aussi de celles inscrites dans la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones. Nous travaillerons, en collaboration avec les communautés autochtones et d'autres partenaires, à la mise en oeuvre des 94 recommandations de la Commission de vérité et réconciliation, à commencer par l'application des dispositions de la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones.

De plus, un gouvernement libéral donnera la priorité à la mise au point d'un cadre de réconciliation fédérale – créé en collaboration étroite avec les Premières Nations – qui prévoira des mécanismes de promotion et de renforcement de leur autonomie gouvernementale ainsi que des mécanismes de règlement des revendications territoriales et de résolution des griefs, qu'ils soient liés aux traités historiques existants ou aux ententes sur les revendications territoriales récentes.

En outre, nous nous assurerons que tous les Canadiens comprennent la relation historique qui nous lie aux peuples autochtones en travaillant avec les survivants des pensionnats autochtones, les Premières Nations, la Nation métis, les communautés inuites, les provinces, les territoires, et les éducateurs pour trouver des moyens d'incorporer dans les programmes d'enseignement partout au Canada les droits ancestraux et issus de traités, les pensionnats autochtones et les contributions que les Premières Nations ont apportées au Canada et qu'elles continuent d'apporter.

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

Les libéraux comprennent cependant que la réconciliation ne prendra tout son sens que si nous respectons nos anciennes promesses et veillons à l'égalité des chances comme condition préalable à un avenir commun équitable et prospère. C'est la raison pour laquelle nous renouerons immédiatement les liens avec les communautés autochtones dans un processus de nation à nation renouvelé, respectueux et inclusif pour faire avancer des enjeux majeurs comme le logement, les infrastructures, les soins de santé, la santé mentale, la sécurité et la police communautaires, la protection de l'enfance, et l'éducation. Nous ferons en sorte que l'Accord de Kelowna et l'esprit de réconciliation qui a mené à sa conclusion soient respectés et que les objectifs de cet accord soient atteints en tenant compte des défis actuels.

*2b: Does your party support the re-instatement of the pre-2012 interim federal health program for refugees during their highest risk period when they first arrive in Canada, which would enable them to receive prevention and treatment services in a more optimal way, thus better meeting their needs as well as needs of all Canadians?*

A Liberal government will fully restore the Interim Federal Health Program (IFHP). The Conservative government shamelessly cut basic health care services for the most vulnerable. We agree with the Supreme Court that this attack on basic health care services for the most vulnerable is unconstitutional and have been calling on the government to reverse these cuts since the government first announced them.

\*\*\*\*\*

Un gouvernement libéral rétablira le Programme fédéral de santé intérimaire (PFSI) dans son intégralité. Les conservateurs ont coupé dans les services de soins de santé de base des personnes les plus vulnérables. À l'instar de la Cour suprême du Canada, nous sommes d'avis que cette attaque à l'encontre des personnes les plus vulnérables est inconstitutionnelle et, depuis qu'il a fait l'annonce de ces coupes, nous n'avons cessé d'exhorter le gouvernement Harper à les annuler.

*3: What specific strategies and actions does your party support with respect to improving early childhood development in Canada and what goals and objectives would you set out to achieve in the next four years?*

Affordable, high-quality child care is essential for the success of Canadian families and the Canadian economy as a whole. Liberals believe the federal government should exercise national leadership to ensure that Canadian families are able to access affordable, high-quality child care spaces in every region of the country, including providing dependable, sustained funding for social infrastructure which will pay for thousands of new, quality spaces where they are needed. Put simply, the future of the Canadian economy and the health of our society depend on our children having the strongest possible start in life.

We know that families with kids have some of the most significant strain on their economic security. We will support parents so they can provide their children with the best possible start and allow them to prepare for school and for life. Child care, particularly for children under the age of two, has become for many families an extremely costly burden. Although Liberals signed early learning and child care agreements with every province in 2005, Stephen Harper scrapped them all immediately upon his election – with no plan to help parents find early learning and child care for their children.

Liberals believe that a comprehensive approach to learning must start early. We also know that high-quality, affordable child care options are critical to the economic security of families and, in particular, to the economic security of women. That is why we will work with provinces, territories, and Indigenous Peoples to create a new National Early Learning and Child Care Framework. This plan will be administered as part of our new social infrastructure investment of nearly \$20 billion over the next ten years, and achieved in collaboration with, and in respect of, provincial jurisdiction.

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

We recognize that child care needs vary across the country, and, in the absence of federal engagement, provinces and territories have moved forward with different models. This is why we will not impose pre-determined costs or models on other orders of government, but work collaboratively with each of them on funding agreements. Our framework will build on the progress that provinces and territories are making and allow them to move further in providing more affordable, accessible, inclusive, high-quality child care and early learning, which considers the diverse needs of all children in Canada. We will also work in partnership with other governments to develop a framework for such agreements based on research, evidence-based policy, and best practices in the delivery of early learning and child care. A new Liberal government will initiate this process through a ministerial meeting within 100 days of being elected.

Unlike others whose plans convert existing spaces—with the majority not converted for 8 years or more—our party considered not just affordability for parents, but also the other real issues we know parents face today: the insufficient number of available child care spaces, particularly for babies under 18 months, and the quality of those spaces to Canadian families.

A Liberal government will also create the Canada Child Benefit (CCB): one bigger, fair, tax-free, automatic monthly child benefit that puts more money back in the pockets of Canadian families who need it most. This benefit will deliver up to \$533 per child per month, and will give more to 9 out of 10 families. We will also introduce two new options so that parental benefits are more flexible for family and work circumstances. This will provide more flexibility and security to parents in the first 18 months following the birth of a child—the most crucial time for children and often the most challenging time for new parents.

\*\*\*\*\*

L'accessibilité à des places en garderie abordables et de haute qualité est essentielle au succès des familles canadiennes et à l'économie dans son ensemble. Nous croyons que le gouvernement fédéral doit exercer un leadership national afin d'assurer que les familles canadiennes puissent accéder à des places en garderie abordables et de qualité dans toutes les régions du pays. Il doit, de plus, mettre en place un financement fiable et soutenu pour les infrastructures sociales qui financeront la création de milliers de nouvelles places en garderie de qualité là où le besoin s'en fait sentir. En termes clairs, l'avenir de l'économie canadienne et la santé de notre société dépendent du meilleur départ possible dans la vie de nos enfants.

Nous savons que les familles qui ont des enfants supportent certaines des contraintes les plus fortes en matière de sécurité financière. Nous appuierons les parents pour qu'ils puissent offrir à leurs enfants le meilleur départ qui soit, à l'école et dans la vie. La garde d'enfant, particulièrement pour les enfants de moins de deux ans, est devenue pour de nombreuses familles un fardeau financier extrêmement coûteux. Bien qu'en 2005 les libéraux aient signé avec chaque province des ententes sur l'éducation préscolaire et la garde des jeunes enfants, Stephen Harper, une fois arrivé au pouvoir, a tout mis de côté, sans offrir de plan pour aider les parents à trouver l'éducation préscolaire et une garderie pour leurs enfants.

Les libéraux croient qu'une stratégie exhaustive en matière d'apprentissage doit commencer tôt. Nous savons également que des services de garde d'enfants abordables et de qualité sont essentiels à la sécurité économique des familles et, en particulier, à la sécurité économique des femmes. C'est pourquoi nous collaborerons avec les provinces, les territoires et les Premières Nations afin de développer un nouveau Cadre national en matière d'éducation préscolaire et de garde d'enfants. Cette initiative sera mise de l'avant dans le cadre de notre nouvel investissement de près de 20 milliards de dollars dans les infrastructures sociales au cours des dix prochaines années, et sera menée en collaboration avec les provinces, et dans le respect de la juridiction provinciale.

Nous reconnaissons que les besoins en services de garde d'enfants varient d'un endroit à l'autre du pays et, qu'en l'absence d'un engagement fédéral, les provinces et les territoires ont mis de l'avant différents modèles. C'est pourquoi nous n'imposerons pas de coûts ou de modèles prédéterminés aux autres paliers de gouvernement, mais travaillerons plutôt en collaboration avec chacun d'entre eux pour parvenir à des

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

ententes de financement. Notre cadre s'inspirera de l'avancement des provinces et des territoires dans ce domaine tout en permettant à ceux-ci d'offrir plus de places abordables, inclusives et de qualité, en garderie et dans les services d'éducation préscolaire, qui prennent en compte les besoins de tous les enfants au Canada. Nous collaborerons également avec les autres gouvernements à l'élaboration de telles ententes, basées sur la recherche, sur les données probantes, et sur les meilleures pratiques en ce qui a trait à la prestation de services d'éducation préscolaire et de garderies. Un nouveau gouvernement libéral initiera ce processus par le biais d'une rencontre ministérielle, et ce dans les cent premiers jours suivants son élection.

Contrairement à d'autres dont les plans prévoient la conversion des places existantes – et dont la majorité ne sont effectivement converties qu'après huit ans ou plus –, notre parti a non seulement tenu compte de l'accessibilité pour les parents, mais également des autres difficultés très concrètes que doivent, nous le savons, surmonter les parents : le nombre insuffisant de places en garderie, plus particulièrement pour les bébés de moins de 18 mois, et la qualité de ces places, pour les familles canadiennes.

Un gouvernement libéral créera l'Allocation canadienne aux enfants (ACE) : une allocation mensuelle bonifiée, équitable, non imposable et automatique qui mettra plus d'argent dans les poches des familles canadiennes qui en ont le plus besoin. Cette prestation donnera à neuf familles sur dix jusqu'à 533 \$ par mois et par enfant. De plus, nous introduirons deux nouvelles options de prestations parentales tenant compte des différentes situations familiales et professionnelles. Ce nouveau type de prestations offrira plus de souplesse et de sécurité aux parents pendant les 18 mois suivant la naissance d'un enfant, soit la période la plus cruciale dans son développement et souvent la plus éprouvante pour les nouveaux parents.

*4a: Would your party commit to stronger federal leadership in the next four years, work more closely with the provinces and territories, and use federal resources to implement all of the elements of a national immunization strategy, including assisting less-resourced provinces and territories to achieve greater equity of programs across the country?*

The Liberal Party of Canada believes that all Canadians should be immunized both for the protection of children and the vulnerable, but also for their families and public health as a whole. A healthy population also has a direct impact on the productivity of our nation, affecting our economy. An immunized population also lessens the strain on our public health care system, preventing important resources from being unnecessarily diverted from other areas.

To help Canadian children avoid and manage known health risks, we will increase funding to the Public Health Agency of Canada by \$15 million in each of the next two years, to support a national strategy to, amongst other goals, increase vaccination rates.

Our Leader, Justin Trudeau, has spoken strongly about the necessity for parents to immunize their children. The Conservatives have cut public funding to educate Canadians about the importance of vaccinations; a Liberal government will always prioritize the health and safety of Canadians and promote policies that are based on evidence not ideology.

\*\*\*\*\*

The Liberal Party of Canada believes that all Canadians should be immunized both for the protection of children and the vulnerable, but also for their families and public health as a whole. A healthy population also has a direct impact on the productivity of our nation, affecting our economy. An immunized population also lessens the strain on our public health care system, preventing important resources from being unnecessarily diverted from other areas.

Le Parti libéral du Canada croit que toutes les Canadiennes et tous les Canadiens devraient être immunisés non seulement pour protéger les enfants et les plus vulnérables, mais aussi pour la protection des familles et

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

de l'ensemble de la population. La santé de la population influe directement sur la productivité de notre pays, puis sur notre économie. Une population immunisée diminue la pression sur notre système de santé et évite d'avoir à puiser inutilement des ressources dans d'autres secteurs.

Notre chef, Justin Trudeau, s'est prononcé clairement sur la nécessité pour les parents d'immuniser leurs enfants. Les conservateurs ont coupé dans le financement alloué pour faire souligner à la population l'importance de la vaccination. Un gouvernement libéral donnera toujours priorité à la santé et à la sécurité et veillera à ce que ses politiques soient fondées sur des faits et non pas sur une idéologie.

*4b: Would your party commit to playing a federal leadership role to work with the provinces and territories to establish a national Pharmacare program to achieve more consistency, efficiency and availability in the evidence-based use of pharmaceuticals in the prevention and treatment of illness?*

It is unacceptable that in a country as successful and prosperous as Canada, Canadians are forced to put their health at risk in order to pay for other necessities of life, like food and shelter. This has a detrimental impact on individual health, and leads to increased health care costs over the long term.

Since the Conservatives came to office, health has been virtually absent from the federal agenda. Unlike Stephen Harper, we support federal collaboration with provincial and territorial partners to tackle critical health care needs, including improving access and reducing the cost of prescription medications.

A Liberal government will improve access to necessary prescription medications. We will join provincial and territorial governments to negotiate better prices for prescription medications and to buy them in bulk – reducing the cost governments pay to purchase drugs. We will support and disseminate research and best practices to reduce unnecessary over-prescribing of medications, particularly for the elderly, who often take multiple medications. We will prioritize decreasing the number of harmful, adverse drug reactions by improving reporting, and ensuring more research and follow-up on reported adverse effects. We will continue to ensure timely approvals for new medicines, many of which not only improve patient health, but reduce overall health care costs as well. We will consult with industry and review the rules used by the Patented Medicine Prices Review Board to ensure value for the money governments and individual Canadians spend on brand name drugs.

\*\*\*\*\*

Il est inacceptable que dans un pays aussi riche et prospère que le Canada, la population soit forcée de mettre sa santé à risque pour payer d'autres biens essentiels à sa subsistance, comme la nourriture et le logement. Cela a des effets préjudiciables sur la santé des personnes et, à long terme, suscite aussi la hausse des frais de soins de santé.

Depuis l'arrivée au pouvoir des conservateurs, la santé est un sujet qui a pratiquement disparu du programme fédéral. Contrairement à Stephen Harper, nous prôtons une collaboration fédérale avec les partenaires provinciaux et territoriaux pour répondre aux besoins de santé essentiels, notamment l'amélioration de l'accès aux médicaments d'ordonnance et la réduction de leur coût.

Un gouvernement libéral facilitera l'accès aux médicaments d'ordonnance. De concert avec les gouvernements provinciaux et territoriaux, nous négocierons de meilleurs prix pour les médicaments d'ordonnance et achèterons ces derniers en vrac – ce qui permettra aux gouvernements de payer les médicaments moins cher. Nous appuierons et diffuserons des études et des pratiques exemplaires dans le but de prévenir la prescription excessive et inutile de médicaments d'ordonnance, en particulier aux personnes âgées qui souvent prennent différents médicaments. Nous veillerons à réduire le nombre d'effets indésirables dangereux liés à la prise de médicaments en améliorant les procédures de signalement et en veillant à ce que plus d'études et de suivis soient menés au sujet des effets indésirables signalés. Nous continuerons à approuver les nouveaux médicaments de manière ponctuelle, car non seulement bon nombre d'entre eux améliorent la santé des patients, mais ils permettent aussi de réduire les coûts globaux liés aux soins de santé. Nous reverrons en outre les règles adoptées par le Conseil d'examen du prix des médicaments brevetés pour que les gouvernements et la population du Canada en aient plus pour leur argent quand ils achètent des médicaments d'origine.

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

*5: How would your party use federal spending power as well as legal and policy levers to work with the provinces and territories and other professional and community-based organizations to strengthen disease prevention and health promotion across Canada? Would your party fund and establish national strategies to address public health threats? If so, please specify which strategies you would launch or advocate for during the next government term.*

Liberals know we need a conversation that goes beyond simply mirroring commitments made in previous decades. We need a federal government committed to innovation, collaboration, and partnering with provinces and territories to achieve a modern, efficient, equitable system of universal health care. We need a partner who understands that our population is aging. We need a partner who understands that to get Canadians the health care they need, we require a serious and substantial response from the federal government.

To help Canadian children avoid and manage known health risks, we will increase funding to the Public Health Agency of Canada by \$15 million in each of the next two years, to support a national strategy to increase vaccination rates and raise awareness for parents, coaches, and athletes on concussion treatment. This will be based on the best science and will support existing provincial and territorial efforts.

A new Liberal government will re-engage on Canadian health care and negotiate a new Health Accord with provinces and territories, including a long-term agreement on funding.

\*\*\*\*\*

Les libéraux sont conscients que nous devons mener une discussion qui fait plus que simplement reprendre les engagements formulés au cours des décennies précédentes. Nous avons besoin d'un gouvernement fédéral qui s'engage dans la voie de l'innovation et de la collaboration avec les provinces et les territoires afin de mettre en place un système moderne, efficace et équitable de soins de santé universels. Nous avons besoin d'un partenaire qui comprend la réalité du vieillissement de la population. Nous avons besoin d'un partenaire qui comprend que pour offrir aux Canadiennes et aux Canadiens les soins de santé qu'ils méritent, le gouvernement fédéral doit jouer un rôle actif.

Pour protéger les enfants canadiens contre des risques connus pour la santé, nous augmenterons le financement accordé à l'Agence de la santé publique du Canada de 15 millions de dollars au cours de chacune des deux prochaines années, afin d'appuyer une stratégie nationale visant à augmenter les taux de vaccination et à renseigner les parents, les entraîneurs et les athlètes sur le traitement des commotions cérébrales. Cela sera fondé sur les meilleures données scientifiques et viendra à l'appui des efforts actuels déployés par les provinces et les territoires.